
    P r o t o k ó ł   Nr XXVI/2013 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 7 lutego  2013 r. odbytej w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 17.25 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Węgrzyn Maria 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Senator Rzeczypospolitej Polskiej     - Pan Andrzej Matusiewicz 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy Zarszyn     - Pani Ryszarda  Mikołajek  

- Prezes Zarządu MedicSan Nowosielce   - Pani Urszula Wanielista 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

- Przedstawiciele Stowarzyszenia Na Rzecz Ochrony Przyrody i Krajobrazu”Nasze Dobro”  

  w Jaćmierzu  oraz  mieszkańcy Jaćmierza i Posady Jaćmierskiej. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

  na lata 2013-2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  

 na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki.  
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego „Czas na 

aktywność w Gminie Zarszyn” współfinansowanego ze środków Europejskiego Fundusz 

 Społecznego w ramach Poddziałanie 7.1.1 ( Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 

 przez ośrodki pomocy społecznej) z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Zarszyn w latach 2013-2017. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Sanockiego wykonywania zadania 

publicznego w zakresie zarządzania przystankami komunikacyjnymi.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, 

Bażanówka -Etap I. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy we wsi Pastwiska. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Samorządowej Spółdzielni Socjalnej. 

15. Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn. 

16. Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r.  

17. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2012 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Zarszyn na 2013 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. 

20. Wolne wnioski i zapytania. 

21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

22. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny i na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Na wstępie powitał Radnych  

i zaproszonych gości, a w szczególny sposób powitał biorącego udział o obradach sesji Senatora 

Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Matusiewicza. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Wójta zaproponował  

następującą zmianę w porządku obrad, poprzez wniesienie pod obrady sesji dodatkowych 

projektów uchwał w sprawach: 

 nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji, 

 zaciągnięcia zobowiązania 

 wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego (In blanco). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny dodał, iż że strony Komisji 

Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej pojawił się wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

pkt. 8 w sprawie - Podjęcia uchwały o  niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  

na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki.  

W zamian Komisja wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego  podjęcia 

uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2014 środków 

stanowiących fundusz sołecki.  

W/w propozycje zmian w  porządku obrad Przewodniczący Rady  Gminy poddawał kolejno pod 

głosowanie i zostały one przyjęte jednomyślnie 15  głosami „za”. 

 

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

      

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
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4.Interpelacje radnych. 

5.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

    Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn 

     na lata 2013-2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego 

   „Czas na aktywność w Gminie Zarszyn” współfinansowanego ze środków Europejskiego 

    Fundusz Społecznego w ramach Poddziałanie 7.1.1 ( Rozwój i upowszechnianie aktywne 

    integracji przez ośrodki pomocy społecznej) z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym 

     zasobem Gminy Zarszyn w latach 2013-2017. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Sanockiego wykonywania zadania 

      publicznego w zakresie zarządzania przystankami komunikacyjnymi.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

      przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, 

      Bażanówka -Etap I. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy we wsi Pastwiska. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Samorządowej Spółdzielni Socjalnej. 

14. Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn. 

15. Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

      na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r.  

16. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2012 r. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

       Zarszyn na 2013 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi 

      Słowacji. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie zabezpieczenia w formie 

      weksla niezupełnego (In blanco). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  

       na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

25. Zakończenie sesji. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny za przyzwoleniem Rady Gminy oddał 

głos Senatorowi RP Andrzejowi Matusiewiczowi, który na wstępie wyjaśnił, że wykonując mandat 

Senatora RP zgodnie z przepisami  ustawy o wykonywaniu mandata Posła lub Senatora, 

Parlamentarzyści RP mogą uczestniczyć w sesjach rad gminy. Korzystając z tych uprawnień 

postanowił uczestniczyć w obradach sesji Rady Gminy Zarszyn. Następnie Pan Senator pokrótce 

przedstawił swoją drogę kariery, poinformował  w jakich obecnie komisjach senackich  pracuje- 

zaznaczając ,że jest Zastępcą Przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Administracji 

Państwowej. Przekazał także informację na temat pracy Senatu RP. Udzielił informacji na temat  

podejmowania  inicjatyw ustawodawczych, tj. nowelizacji ustaw w sprawach rodzinnych ogrodów 

działkowych, reklam na budynkach zabytkowych, o pracownikach samorządowych, prawa 

łowieckiego, dochodów jednostek samorządu terytorialnego itp. Pan Senator zaznaczył ,że gminy są 

w  coraz trudniejszej  sytuacji finansowej. Zwrócił uwagę na to, iż  gminy, które mają małe wpływy 

z podatku rolnego od nieruchomości  ze względu na występujące rezerwaty krajobrazowe, 

przyrodnicze, parki narodowe będą mieć wyższą subwencję wyrównawczą. Obecnie kończą się 
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środki unijne, a nowe rozdanie tych środków na lata do 2020 r. nastąpi  najprawdopodobniej od 

roku 2016.  Następnie Pan Senator poinformował o pracach nad nowelizacją   ustawy  o utrzymaniu 

czystości w gminach i o odpadach.  

Na zakończenie tej wypowiedzi Pan Senator dodał,  iż chciałby się  przysłuchać  obradom sesji, 

zwrócić uwagę na ewentualnie występujące problemy w samorządzie Gminy Zarszyn, być może  

z tej bytności powstaną nowe inicjatywy ustawodawcze. 

Zaprosił do Biura Poselsko - Senatorskiego w Sanoku przy ul. Rynek 21 , gdzie można skorzystać  

z bezpłatnych porad prawnych.  

W dalszej dyskusji głos zabrali : 

- Pan Andrzej Brożyna -  przedstawiciel Stowarzyszenia „Nasze Dobro” w Jaćmierzu, które 

powstało w odezwie na pojawiające się plany inwestora prywatnego rozpoczęcia inwestycji 

budowy elektrowni wiatrowych  w Jaćmierzu i Posadzie Jaćmierskiej, zapytał Pana Senatora, czy w 

związku z zawartymi w opracowanej przez  Kancelarię   Senatu publikacji pt. Energetyka wiatrowa, 

a społeczności lokalne , gdzie wymienia się szereg zagrożeń zdrowotnych związanych  

z tymi budowlami, będzie popierał społeczności lokalne, które protestują i nie zgadzają się na 

budowę wiatraków w pobliżu ich domów i kiedy zostaną przyjęte ustalenia, które jednoznacznie 

określiłyby odległość budowanych wiatraków od budynków mieszkalnych.  

 

- Pan Senator odpowiedział, że w komisjach sejmowych powstała inicjatywa w celu  sprecyzowania 

przepisów odnośnie tych odległości, projekt ten jest obecnie  w konsultacjach  międzyresortowych 

i w tym zakresie musi  się  również wypowiedzieć  Minister Środowiska. Pan Senator 

zdecydowanie podkreślił,iż  jest za tym, ażeby te odległości  zostały prawnie uregulowane.  

 

- Radny Wojciech  Niemiec zwrócił się z zapytaniem czy Gmina Zarszyn, która posiada obszary 

objęte Programem NATURA 2000 może liczyć także na zwiększoną subwencję wyrównawczą,  

jak w przypadku tych gmin, w których występują np. parki krajobrazowe. Poprosił, aby  

w przygotowaniu ustaw w tym zakresie wziąć  również pod uwagę  aspekt sprawy związany  

z obszarami NATURA 2000.  

- Pan Senator odpowiedział, że tego typu zmiany będą  musiały być  wprowadzone w ustawie  

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, albo w ustawie o finansach publicznych, poprzez 

wprowadzenie tych obszarów jako jednego z kryteriów przyznawania dotacji, czy też zwiększania 

subwencji dla gmin. 

 

- Radna Krystyna Trygar zapytała , czy w Polsce rozważana jest możliwość  wprowadzenia  

podatku  katastralnego. 

- Pan Senator odpowiedział,  iż na pewno w tej kadencji takiego podatku nie będzie, gdyż  nie ma 

takiej  inicjatywy ustawodawczej. Jednak są  to  wymogi unijne i kiedyś ten podatek trzeba będzie 

przyjąć również w Polsce. 

 

- Pan Sołtys Gajewski zwrócił uwagę na to, że na terenie miejscowości  Zarszyn i Posada 

Zarszyńska były już cztery ataki wilków, które zagryzły parę sztuk bydła. Zapytał  dlaczego to 

rolnicy mają chronić swoje  grunty przed wilkami „jako zwierzyną państwową, budując specjalne 

pastuchy”,  a wilki nadal będą pod całkowitą ochroną. 

- Pan Senator odpowiedział,że obecnie obowiązuje całkowita ochrona wilka i na tę chwilę nic 

innego nie można zrobić.  

 

- Radny Adam Malik zapytał, czy istnieją możliwości zmiany naliczania subwencji oświatowej dla 

małych szkół, aby nie było potrzeby ich zamykania, przekształcania. Jako Przewodniczący Komisji 

Finansów cieszy się, że trwają prace przy nowelizacji ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego, w tym proponowane zmiany przy uchwalaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i wyliczaniu wskaźników zadłużenia gminy. „Chociaż jesteśmy samorządem to system 
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 komputerowy narzuca wskaźniki ,do których bezwzględnie należy się stosować”. 

- Pan Senator Matuszewski odpowiedział, że sprawa oświaty jest tematem, który wymagałby 

osobnej debaty w tym temacie. Jest to kwestia zmiany algorytmu subwencji  w części ogólnej i 

oświatowej oraz zmiany Karty Nauczyciela. W tym temacie trwają pewne przymiarki zmian, ale 

jakie  wpłyną  do Senatu - trudno jest przewidzieć, a dotyczą one  spraw związanych  z udzielaniem 

urlopu na poratowanie zdrowia dla nauczycieli , spraw awansu zawodowego nauczycieli, nie 

obciążanie gmin dowozem dzieci do szkół itp. Pan Senator zaznaczył także,  że  niż demograficzny 

nie może być jedyną przyczyną likwidacji  szkół , które w niektórych  miejscowościach są jedynym 

ośrodkiem  kulturalno- edukacyjnym, a tak się dzieje i to jest nie dobry trend. Stawiając tę tezę Pan 

Senator zapytał,  jak sytuacja ta przedstawia się w Gminie Zarszyn.  

 

- Pan Janusz Konieczny wyjaśnił,że w ubiegłym roku pojawiła się inicjatywa uchwałodawcza 

zmierzająca  do przeprowadzenia reorganizacji szkół na terenie gminy, jednak radni mając na 

względzie szkołę jako placówkę  kulturalno - eudukacyjną w terenie odrzucili te projekty uchwał. 

Niemniej jednak jest ciągły dylemat,  a rachunek ekonomiczny jest nieubłagalny. 

 

- Radny Jerzy Stączek poruszył temat „pseudo rolników” w Bieszczadach, którzy  otrzymują 

znaczne kwoty dopłat, a obecnie nic nie produkują. Pogłowie bydła na Podkarpaciu spadło około  

60 %. Zapytał, czy przy następnym rozdaniu środków  unijnych wprowadzone będą zmiany w tym 

kierunku,  które  pozwoliłyby zmienić ten stan rzeczy.  

- Pan Senator odpowiedział, że obecnie dopłaty  są dla rolników , którzy są  właścicielami gruntów  

i nic nie jest mu wiadomo o ewentualnych projektach zmian  w tym zakresie. 

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał , czy w najbliższej przyszłości samorządy mogą  liczyć na 

wsparcie finansowe pochodzące z  podatku VAT , CIT i posiadania chronionych obszarów 

zielonych. 

-Pan Senator odpowiedział,że od 1 stycznia 2014 r. wejdzie w życie znowelizowana ustawa  

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, która  jest obecnie na etapie procedury  sejmowej 

i zmiany te najprawdopodobniej  zostaną  uwzględnione. Pan Senator dodał także, iż obecnie  

dochody tych jednostek powinny być dużo większe, gdyż na przestrzeni lat dochodzą do gmin 

dodatkowe zadania do realizacji bez zwiększenia środków finansowych. Zadłużenie samorządów to 

tylko 3,5 % w skali całego kraju. Dodał, że: „Minister Finansów nie czuje samorządów, a pieniędzy 

powodujących zadłużanie  Państwa  trzeba szukać zupełnie gdzie indziej”.  

 

- Radna Anna Szajna wnioskowała o to,  aby w skali całego kraju ujednolicić kryterium tzw.   

„małych” szkół które finansowo są nie wystarczająco zabezpieczone , a liczba dzieci nieznacznie 

przekracza powyżej 70. Zawnioskowano by mogły one być filiami szkół o klasach  od 1-6. 

Poprosiła o  poparcie tego wniosku.  

- Pan Senator RP odpowiedział, że nie jest najważniejszą forma organizacyjna, ale to,  by  były 

środki na oświatę publiczną,  gdyż ciągle jest ich  za mało. Są też szkoły, gdzie uczniów jest  bardzo 

mało i z tym jest duży problem. Następnie Pan Senator Matuszewski dodał, że z tego co wiadomo  

i jak  zapewniał Prezes NBP - kryzys w kraju będzie się nadal pogłębiał, występuje coraz większe 

bezrobocie, młodzi ludzie wyjeżdżają za granicę.  Obecnie najważniejszym zadaniem dla rządu 

powinno być dążenie do rozwoju gospodarczego kraju, a nie różnego rodzaju spory. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał czy prawdą jest ,że oświetlony  6 km odcinek drogi krajowej 

Zarszyn-Nowosielce będzie mógł być finansowany ze środków  centralnego budżetu dróg 

krajowych i autostrad. 

- Pan Senator Matuszewski odpowiedział,iż faktycznie takie jest stanowisko Związku Miast 

Polskich, ale jak to stanowisko przyjmie Komisja Samorządu Terytorialnego i Rozwoju 

Regionalnego  w Sejmie, czy  poprze, czy nie – jeszcze nie wiadomo. Generalna Dyrekcja Dróg 
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 Krajowych i Autostrad powinna zajmować się inwestycjami, a nie utrzymywaniem dróg. Gdy będą 

odpowiednie środki na ten cel, to Wójt - gospodarz terenu, najlepiej wie, kiedy te światła powinny 

świecić. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował Senatorowi RP Panu 

Andrzejowi Matusiewiczowi za udział w obradach  w sesji i udzielenie wyczerpujących odpowiedzi 

na zadawane przez Radnych pytania.  

 

 

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołu z sesji Rady Gminy Zarszyn Nr XXV. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami głosu w dyskusji nie zabierano.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013-2022. 

Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła, iż główny powód  zmiany w  Wieloletniej 

Prognozie Finansowej  Gminy Zarszyn na lata 2013-2022  wynika z ubiegania się o przyznanie 

środków pomocowych  z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2007-2013 dla projektu pn. 

„Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Nowosielce i Odrzechowa”.Wprowadza się nowe 

zadanie na lata 2013-2014 w kwocie ogółem 3 403 000,00 zł. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt uchwały analizowany był na posiedzeniu Komisji w dniu 5 lutego 

2013 r. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013-2022. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 7.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

budżetowej na 2013 r.   

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wskazała na autopoprawki Wójta naniesione do 

projektu uchwały, które dotyczyły zmian w dziale 700, wykreślenia w dziale 854 zmian 

dotyczących stypendiów szkolnych, zmiany w § 3 ust.1 i 2.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej oznajmił,że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt zmian w uchwale budżetowej na 2013 r., 

który był omawiany na posiedzeniu Komisji w dniu 5 lutego 2013 r. Przewodniczący Komisji 

zapytał także, czy z chwilą nie zabezpieczenia w budżecie gminy środków stanowiących  wkład 

własny do wypłaty stypendiów nie powstanie ryzyko wstrzymania ich wypłacania.   Następnie 
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 poprosił Kierownika Referatu Inwestycji o udzielenie informacji  na temat budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej w Zarszynie, jakiego to odcinka dotyczy  i jak wygląda sytuacja z  

wybudowanym kolektorem przesyłowym,  który jest zlokalizowany na działce należącej do Firmy 

Carpatia-Meet. Czy jest w tej sprawie zawarte porozumienie na przekazanie rurociągu dla potrzeb 

budowy sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej.  

 

- Skarbnik odpowiedział,że w sytuacji braku środków zabezpieczających  wkład własny do wypłaty 

stypendiów szkolnych nie zostaną one wypłacone.  

 

- Na  pytania dotyczące budowy sieci kanalizacyjnych w Zarszynie Kierownik Referatu Inwestycji 

odpowiedział,że zadanie budowy sieci sanitarnej w Zarszynie związane jest z budową  sieci  dla  

potrzeb Odrzechowej.  

- Na zapytanie odnośnie wybudowanego kolektora przesyłowego na działce Firmy Carpatia Meet w 

Posadzie Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że  Prezes Spółki Carpatia wyraził zgodę na podłączenie 

studzienek do tego kolektora, z uwagi na termin realizacji tego zadania. Sprawy finansowe 

związane z tym problemem będą  uzgadnianie w okresie późniejszym.  

 

- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Radny Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. 

Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8. W ósmym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji projektu systemowego„Czas na aktywność w Gminie Zarszyn” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Fundusz Społecznego w ramach Poddziałania  

7.1.1 ( Rozwój i upowszechnianie aktywne  integracji przez ośrodki pomocy społecznej)  

z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym , iż w związku z potrzebą  

kontynuacji  dalszej realizacji projektu systemowego pn. „Czas na aktywność w Gminie Zarszyn” w 

latach 2013-2015 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w 

ramach Priorytetu VII Działanie 7.1 Podziałanie 7.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

złożony został  wniosek  o dofinansowanie w/w zadania do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w 

Rzeszowie. Do  rozpatrzeniu wniosku niezbędnym jest przedłożenie w/w uchwały jak i uchwały  

o zaciągnięciu zobowiązań, w związku z faktem realizacji projektu trwającego dłużej  niż 1 rok 

budżetowy. Gmina Zarszyn w ramach tego Programu, który realizował będzie GOPS w Zarszynie, 

zobowiązuje się do wniesienia wkładu własnego, tj. 10,5% od kwoty dotacji na realizację projektu 

systemowego.   

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali omawiany projekt uchwały.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego„Czas na aktywność w Gminie 

Zarszyn” współfinansowanego ze środków Europejskiego Fundusz Społecznego w ramach 

Poddziałanie 7.1.1 ( Rozwój i upowszechnianie aktywne  integracji przez ośrodki pomocy 

społecznej) z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 9. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zarszyn w latach 2013-2017. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż obowiązek podjęcia uchwały wynika  

z ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i ustawy  o zmianie Kodeksu 

Cywilnego. Celem podjęcia uchwały jest racjonalizacja gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy. Program przedstawia także analizę stanu mieszkalnictwa komunalnego w Gminie Zarszyn 

według stanu na dzień 31 grudnia 2012 r. Ponadto program określa potrzeby remontowe  

i modernizacyjne zasobu oraz politykę Gminy w zakresie polityki czynszowej i sprzedaży lokali.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że powyższy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 5 lutego br. 

i został pozytywnie zaopiniowany. W trakcie dyskusji nad w/w projektem uchwały członkowie 

Komisji zdecydowali o ujęciu w planie pracy Komisji na maj br. tematu dotyczącego  przeglądu  

stanu technicznego i standardu  zasobu lokali socjalnych na terenie  gminy.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy  Zarszyn w latach 

2013-2017. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przejęcia od 

Powiatu Sanockiego wykonywania zadania publicznego w zakresie zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem z którego wynika , iż do Urzędu Gminy  

w Zarszynie wpłynęło pismo od Powiatu Sanockiego dot. podpisania porozumienia w sprawie 

powierzenia do prowadzenia zadania publicznego, jakim jest zarządzanie przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 

Gminy Zarszyn. Podpisanie w/w porozumienia może nastąpić po uprzednim wyrażeniu zgody przez 

Radę Gminy w formie uchwały. Powyższe pozwoli na  racjonalne gospodarowanie przystankami 

nie tylko w zakresie opłat, ale  również w zakresie remontów i robót porządkowych.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. Ponadto 

poinformował, że w trakcie dyskusji członkowie komisji sugerowali potrzebę przejęcia  także 

przystanków zlokalizowanych przy drogach krajowych, gdyż obecny ich stan techniczny jest 

bardzo zły. Jednocześnie pytano,  co będzie z terenem pod tymi przystankami.  

 

- Kierownik Referatu GKP Pan Bogusław Rakoczy odpowiedział, że grunt pod  przystankami leży   

w pasie  drogowym  i grunt ten  nie będzie wydzielany. Wystosowane zostanie  pismo do Zarządów 

Dróg Krajowych z propozycją przyjęcie  przystanków usytuowanych  na drodze krajowej, które 

również pilnie wymagają poprawy  stanu technicznego, gdyż do tej pory nie wolno było z budżetu 

gminy ponosić wydatków  na ten cel.    

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przejęcia od Powiatu Sanockiego wykonywania zadania publicznego w zakresie  
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zarządzania przystankami komunikacyjnymi. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka -Etap I. 

 

Radni otrzymali projekt uchwaly wraz z uzasadnieniem ,iż działając na podstawie art. 17 pkt 14 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym  ( Dz. U. z 2012 

r., poz.647 z późn.zm.) Wójt Gminy Zarszyn przedstawia Radzie Gminy Zarszyn do uchwalenia 

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach 

Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I. 

I.  Dane ogólne 

1) Rada Gminy Zarszyn na podstawie art.18 ust.2 pkt 5 ustawy o samorządzie gminnym w dniu 

4 sierpnia 2010 roku podjęła Uchwałę Nr XLIV/308/2010 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w 

miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka w granicach określonych na 

załączniku graficznym do powyższej uchwały. 

2) Plan obejmuje tereny położone w Gminie Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz,  Posada 

Jaćmierska i Bażanówka.  

3) Projekt planu został sporządzony w trybie art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz.717 z późniejszymi 

zmianami) w związku z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o zmianie ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej 

oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. z  2012 r. Nr 130 poz. 871) 

oraz rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie 

wymaganego zakresu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

(Dz. U. Nr 164, poz. 1587). 

4) Projekt planu jest zgodny z ustaleniami Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Zarszyn przyjętego Uchwałą Nr IV/27/2002 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 30 grudnia 2002 r. zmienionego Uchwałą Nr VIII/40/2011 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011 r. 

II. Procedura opracowania projektu miejscowego planu zagospodarowania   przestrzennego 
Przeprowadzono pełną procedurę wynikającą z art. 17 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Po podjęciu przez Radę Gminy Zarszyn w/w uchwały Wójt 

Gminy Zarszyn jako organ wykonawczy kolejno: 

1. ogłosił w prasie miejscowej (Super Nowości z dnia 24 sierpnia 2010 r.), przez obwieszczenie 

na tablicach ogłoszeń (z dnia 23 sierpnia 2010 r.) oraz na BIP (z dnia 23 sierpnia 2010 r.) o 

podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zarszyn w  miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, 

Bażanówka, określając formę, miejsce i termin składania wniosków, w terminie nie 

krótszym niż 21 dni od daty ukazania się ogłoszenia, tj. do 15 września 2010r.; 

2. zawiadomił na piśmie (znak: GKP7321-V/1/10 z dnia 20 sierpnia 2010 r.) o podjęciu uchwały 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zarszyn w  miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka instytucje i 

organy właściwe do uzgodnienia i opiniowania projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego; 

3. z powodu braku zgłoszenia formalnych wniosków od osób fizycznych nie rozstrzygał w 

sprawie ich rozpatrzenia;  

4. sporządził projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn  

     w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka; 
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5. sporządził prognozę skutków finansowych uchwalenia planu miejscowego; 

6. uzyskał w dniu 24 stycznia 2011 r. opinię Gminnej Komisji Urbanistyczno -

Architektonicznej; 

7. uzyskał w dniu 22 marca 2011 r. uzgodnienie z Zarządem Województwa Podkarpackiego w 

zakresie zgodności z ustaleniami planu zagospodarowania przestrzennego województwa; 

8. uzyskał w dniu 18 marca 2011 r. uzgodnienie z Wojewodą Podkarpackim w zakresie 

zgodności   z programami zawierającymi zadania rządowe, służące realizacji inwestycji celu 

publicznego  o znaczeniu krajowym; 

9. uzyskał niezbędne uzgodnienia i opinie; 

10. wyłożył projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn  

     w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka do publicznego wglądu (termin 

wyłożenia od 24 maja 2011 r. do 14 czerwca 2011 r.) oraz przeprowadził dyskusję publiczną    

w dniu 31 maja 2011 r.; 

11. wyznaczył w ogłoszeniu termin, w którym osoby fizyczne i prawne oraz jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi dotyczące projektu 

planu, tj. do dnia 5 lipca 2011 r. (brak zgłoszonych uwag do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada 

Jaćmierska, Bażanówka); 

12. uzyskał Decyzję zn. ZS-W-2120-86-2/2011 z dnia 12 lipca 2011 r. Ministra Środowiska o 

wyrażeniu zgody na przeznaczenie  na cele nierolnicze i nieleśne gruntów leśnych gruntów 

leśnych Skarbu Państwa o pow. ok. 0,6518 ha; 

13. uzyskał Decyzję zn. GZ.tr.057-602-251/11 z dnia 28 lipca 2011 r. Ministra Rolnictwa  i 

Rozwoju Wsi o wyrażeniu zgody na przeznaczenie  na cele nierolnicze 11,2064 ha gruntów 

rolnych klas III położonych w obrębie geodezyjnym Jaćmierz, na terenie gminy Zarszyn;   

14. przedłożył projekt planu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I do 

uchwalenia na sesji Rady Gminy Zarszyn w dniu 4 października 2011 r.; 

15. otrzymał rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podkarpackiego (Pismo znak: 

P.II.4131.2.147.2011 z dnia 14 listopada 2011 r.) stwierdzające nieważność uchwały Nr 

XIII/72/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 4 października 2011r. w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach 

Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I; 

16. wprowadził poprawki do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Zarszyn  

   w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I i ponowił procedurę 

planistyczną od etapu opiniowania i uzgodnień; 

17. uzyskał ponownie: opinię i uzgodnienie Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

(pismo znak: WOOŚ.410.4.121.2012.AP-11 z dnia 1 sierpnia 2012 r.), opinię Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego (pismo znak: PSNZ.4612-1/14/12 z dnia 26 czerwca 

2012 r. oraz z dnia 26 lipca 2012 r.) oraz uzgodnienie Zarządu Powiatu Sanockiego (pismo 

znak: AB.0722.10.2012 z dnia 2 lipca 2012 r.) do projektu planu zmienionego w zakresie 

poszerzenia terenów G oraz zmiany przebiegu gazociągu wysokoprężnego DN 700 w 

terenie 6MN i 2MNU; 

18. wyłożył ponownie projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I do 

publicznego wglądu, w zakresie zmian wprowadzonych odnośnie poszerzenia terenów G 

oraz zmiany przebiegu gazociągu wysokoprężnego DN 700 w terenie 6MN i 2MNU (termin 

wyłożenia od 29 sierpnia 2012 r. do  19 września 2012 r.) oraz przeprowadził dyskusję 

publiczną w dniu 11 września 2012 r.; 

19. wyznaczył w ogłoszeniu termin, w którym osoby fizyczne i prawne oraz jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi dotyczące projektu 



11 

 planu, tj. do dnia 3 października 2012 r. (brak zgłoszonych uwag do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada 

Jaćmierska, Bażanówka-Etap I). 

III.  Uzasadnienie objaśniające przyjęte rozwiązania w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada 

Jaćmierska, Bażanówka – Etap I. 

Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach 

Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka - Etap I, sporządzono na podstawie dyspozycji 

Uchwały Nr XLIV/308/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 4 sierpnia 2010 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka.  

Na podstawie przeprowadzonej analizy i zgodnie z ustawą z dnia 27 marca 2003r. o 

planowaniu i zagospodarowaniu w projekcie planu wprowadzono tereny pod inwestycję 

planowanego przesyłowego gazociągu wysokoprężnego DN700, zabudowę mieszkaniową, 

produkcyjną, usługi, zieleń oraz drogi. Z uwagi na brak zgody Ministra Rolnictwa na zmianę 

przeznaczenia części terenów rolnych na cele nierolnicze projekt planu został podzielony na 

etapy. Tereny, które nie uzyskały przedmiotowej zgody zostały wyłączone z projektu i 

wskazane do dalszego procedowania po zmianie stanowiska Ministra Rolnictwa.  

 

Zgodnie z art. 15 ust. 2 z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (w brzmieniu z Dz. U. z 2003 r., Nr 80, poz.717 z późn. zm.) w planie 

miejscowym określa się    obowiązkowo: 

1) przeznaczenie terenów oraz linie rozgraniczające tereny o różnym przeznaczeniu lub 

różnych zasadach zagospodarowania; 

2) zasady ochrony i kształtowania ładu przestrzennego; 

3) zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu kulturowego; 

4) zasady ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr kultury współczesnej; 

5) wymagania wynikające z potrzeb kształtowania przestrzeni publicznych; 

6) parametry i wskaźniki kształtowania zabudowy oraz zagospodarowanie terenu, w tym linie 

zabudowy, gabaryty obiektów i wskaźniki intensywności zabudowy; 

7) granice i sposoby zagospodarowania terenów lub obiektów podlegających ochronie, 

ustalonych na podstawie odrębnych przepisów, w tym terenów górniczych, a także 

narażonych na niebezpieczeństwo powodzi oraz zagrożonych osuwaniem się mas ziemnych; 

8) szczegółowe zasady i warunki scalania i podziału nieruchomości objętych planem 

miejscowym; 

9) szczególne warunki zagospodarowania terenów oraz ograniczenia w ich użytkowaniu, w 

tym zakaz zabudowy; 

10) zasady modernizacji, rozbudowy i budowy systemów komunikacji i infrastruktury 

technicznej; 

11) sposób i termin tymczasowego zagospodarowania, urządzania i użytkowania terenów; 

12) stawki procentowe, na podstawie których ustala się opłatę, o której mowa w art. 36 ust. 4. 

 

Z przytoczonych wyżej obowiązkowych ustaleń niniejszy plan realizuje w sposób następujący: 

-wymagania wynikające z pkt. 1, 2, 3, 4, 6, 8, 9, 10, 11 i 12 zawarte są w zapisach niniejszej 

uchwały, 

-wymagania wynikające z pkt. 7 nie dotyczą obszaru objętego planem: w obszarze nie ma 

terenów i obiektów podlegających ochronie, ustalonych na podstawie odrębnych przepisów, 

w tym terenów górniczych, a także narażonych na niebezpieczeństwo powodzi oraz 

zagrożonych osuwaniem się mas ziemnych.  
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Odstąpiono od wyznaczenia linii zabudowy w terenach przeznaczonych pod zainwestowanie od 

wszystkich sąsiadujących terenów, ograniczając się jedynie do ich wskazania od strony dróg 

publicznych, mając na uwadze że nie są to tereny objęte formą ochrony. Powyższe rozwiązanie nie 

stanowi jednak zagrożenia dla zagospodarowania terenów i zachowania ładu przestrzennego.   

 

Sporządzając niniejszy plan dokonano analizy zgodności jego ustaleń ze studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn przyjętego Uchwałą Nr IV/27/2002 

Rady Gminy Zarszyn z dnia 30 grudnia 2002 r. zmienionego Uchwałą Nr VIII/40/2011 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011 r. 

 

Dokonując przedmiotowej analizy kierowano się charakterem studium, jako dokumentu 

kierunkowego  

o większym stopniu ogólności, którego ustalenia wymagają uściśleni i doprecyzowania na etapie 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Ponadto wzięto jako element 

tej analizy znaczenie pojęcia „zgodność” oraz ugruntowany w tym zakresie pogląd doktryny i 

orzecznictwa. Plan podtrzymuje wyznaczone w Studium generalne kierunki w zakresie 

przeznaczenia terenów. Granice części terenów zostały wyznaczane po pogłębionej analizie 

uwarunkowań terenowych (w tym dotychczasowego zagospodarowania) oraz prawnych. 

Tereny ZL wyznaczono uwzględniając rodzaj i charakter gruntów oraz położenie tych terenów w 

bezpośrednim sąsiedztwie istniejącego cieku dla którego wyznaczony teren ZL stanowi obudowę 

biologiczną. Uwzględniono jednocześnie ustalenia Studium nakazujące zachowanie terenów 

leśnych o walorach krajobrazowych.  

Tereny MN zostały wyznaczone pod zabudowę mieszkaniową z podstawowym przeznaczeniem 

pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Natomiast tereny MNU zostały wyznaczone pod 

zabudowę mieszkaniowo-usługową z podstawowym przeznaczeniem pod lokalizację zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej i usług komercyjnych. W Studium powyższe tereny znajdują się w 

strefie osadnictwa w terenach  przeznaczonych pod budownictwo wielofunkcyjne mieszkalno – 

usługowe istniejące i potencjalne.  

Teren U został wyznaczony pod tereny zabudowy usługowej z podstawowym przeznaczeniem pod 

usługi komercyjne. W Studium powyższy teren znajduje się w ramach terenu usług publicznych 

istniejących i potencjalnych.  

Teren P został wyznaczony pod teren obiektów produkcyjnych, składów i magazynów z 

podstawowym przeznaczeniem pod obiekty produkcyjne, składy i magazyny. W Studium powyższy 

teren znajduje się w strefie działalności gospodarczej pozarolniczej w terenie przemysłu, rzemiosła, 

produkcja, bazy i składy istniejące i potencjalne.  

 

Tereny G zostały wyznaczone pod tereny infrastruktury gazowniczej z podstawowym 

przeznaczeniem pod przesyłowy gazociąg wysokoprężny DN 700 wraz z obiektami i urządzeniami 

infrastruktury towarzyszącej w tym światłowodem. Tereny te były wyznaczone w obszarach, które 

uzyskały zgodę leśną na przeznaczenie na cele nieleśne. W Studium powyższy teren znajduje się w 

obszarze planowanego przebiegu gazociągu wysokoprężnego DN 700. 

IV.   Wnioski 

Do Uchwały uchwalającej miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn  

w  miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I załącza się wymagane 

załączniki, tj.: 

a) Załącznik nr 1 - Rysunek planu w skali 1: 1 000 – stanowiący integralną część niniejszej 

uchwały, składający się z Arkusza nr 1 i nr 2; 

b) Załącznik nr 2 - Rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z 



zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz  
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        zasadach ich finansowania - nie stanowiące ustaleń planu.  

1) Część graficzna (rysunek planu) została sporządzona na mapie w skali 1:1000, pochodzącej 

z państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego, zgodnie z §5 Rozporządzenia 

Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003r. w sprawie zakresu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. Nr 164, poz. 1587). 

Nie ma potrzeby załączania do przedmiotowej uchwały załącznika rozstrzygającego o sposobie 

rozpatrzenia uwag, ponieważ w okresach wyłożenia do publicznego wglądu   i składania uwag, nie 

wpłynęła żadna uwaga. 

 Przedkładany do uchwalenia projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zarszyn w  miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka – Etap I, nie narusza 

przepisów odrębnych i nie pozostaje w sprzeczności z interesem publicznym oraz uwzględnia 

wymogi ochrony środowiska, zatem tworzy podstawę do realizacji celów, o których mowa w 

uzasadnieniu. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że w posiedzeniu Komisji odbytej w dniu 5 lutego br,. uczestniczył przedstawiciel firmy 

MGGP.S.A w Tarnowie, która opracowywała projekt powyższego  Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz, Posada 

Jaćmierska, Bażanówka – Etap I, który na zadawane pytania członków Komisji udzielił 

wyczerpujących odpowiedzi. Po przeprowadzonej dyskusji w/w projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn  

w miejscowościach Jaćmierz, Posada Jaćmierska, Bażanówka - Etap I. Uchwała podjęta została 

większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad. 12. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy we wsi 

Pastwiska. 

 
- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Sołtys oraz Rada Sołecka wsi Pastwiska 

działający w imieniu mieszkańców zwrócili się z wnioskiem o zmianę nazwy dotychczasowej ulicy 

Beskidzkiej uchwalonej uchwałą Nr IX/52/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 27 czerwca 2011 r. na ulicę 

Kardynała Karola Wojtyły. Prośbę swą uzasadnili potrzebą uhonorowania wielkiego Polaka związanego  

z Pastwiskami, który niejednokrotnie przyjeżdżał w te okolice by wypoczywać, podziwiać piękno Beskidu 

Niskiego. Ulica Kardynała Karola Wojtyły zlokalizowana jest na działkach nr ewid. 1040 i 1394/3 obrębu 

Odrzechowa i jest drogą publiczną w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. 

Uchwała nie wywołuje skutków finansowych dla Gminy Zarszyn.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że powyższy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 4 lutego br. i po przeprowadzonej 

dyskusji został pozytywnie zaopiniowany. Ponadto Radny zaznaczył, że z dniem 1 stycznia 2013 r.  

Mamy na terenie gminy  jedną  wieś więcej.  

 
Innych  głosów  w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany nazwy ulicy we wsi Pastwiska. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  



W głosowaniu udział brało  15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 13. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie powołania 

Samorządowej Spółdzielni Socjalnej. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z następującym uzasadnieniem: 

 Stan faktyczny. Realizowany projekt „Samorządowe Spółdzielnie Socjalne- miejscem pracy dla 

długotrwale bezrobotnych” przez Rzeszowska Agencję Rozwoju Regionalnego SA w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, którego uczestnikiem jest Gmina Zarszyn, stwarza 

możliwości pozyskania środków inwestycyjnych w wysokości 100 000,00 PLN na utworzenie 

spółdzielni socjalnej, jak również dodatkowego tzw. wsparcia pomostowego, które w znacznym 

stopniu zabezpieczy środki finansowe na początkowym etapie funkcjonowania przyszłej 

spółdzielni. Planowanie przedsięwzięcie przyczyni się do zatrudnienia minimum 5 osób z terenu 

gminy Zarszyn i Gminy Besko. W spółdzielni zostaną  zatrudnione osoby długotrwale bezrobotne, 

znajdujące się w trudnej sytuacji społecznej. Zatrudnienie tych osób pozwoli im na integrację 

społeczno-zawodową oraz poprawę warunków życiowych. Do podstawowych korzyści dla gminy 

wynikających z utworzenia spółdzielni socjalnej i zatrudnienia w niej osób długotrwale 

bezrobotnych należy wymienić: zmniejszenie bezrobocia lokalnego, zwiększenie dostępności 

produktów i usług dla społeczności lokalnej oraz możliwość efektywniejszego realizowania zadań 

własnych gminy.  

Podstawa prawna: Po ostatniej nowelizacji przepisów ustawy o spółdzielniach socjalnych(2009) 

założycielem takiej spółdzielni mogą być także osoby prawne, w tym jednostki samorządu 

terytorialnego. Stwarza to realną możliwość instytucjonalnego wzmocnienia działalności 

spółdzielni również w ramach udzielania zamówień publicznych spółdzielniom socjalnym przez 

tworzące je jednostki samorządu terytorialnego bez stosowania ustawy Prawo zamówień 

publicznych, tzw.”zamówienia in house”.Zostało to potwierdzone w orzecznictwie Trybunału 

Sprawiedliwości Wspólnot Europejskich, zgodnie z którymi nie ma obowiązku ogłaszania 

przetargu, nawet w przypadku, gdy zleceniobiorca jest podmiotem prawnie odrębnym od instytucji 

zamawiającej w przypadku spółdzielni socjalnej utworzonej przez JST. 

Wymogi formalne. Zgodnie z art. 6 ust. 1 pkt. 4 ustawy z dnia 27 kwietnia 2006 r. o spółdzielniach 

socjalnych, jeśli założycielem spółdzielni jest jednostka samorządu terytorialnego, do wniosku 

o wpis do KRS załącza się uchwałę organu stanowiącego o powołaniu spółdzielni socjalnej.  

 

-  Radna Alfreda Gierad podziękowała Pani Bogumile Bętkowskiej -Kierownikowi Referatu 

Kultury Sportu i Promocji w UG Zarszyn za podejmowane działania w kierunku pozyskiwania 

dodatkowych środków, które stworzą  szanse zatrudnienia dla długotrwale bezrobotnych.   

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie powołania Samorządowej Spółdzielni Socjalnej. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad kolejnym 

punktem porządku obrad dotyczącą „ Informacji o stanie służby zdrowia na terenie Gminy 

Zarszyn”. 

 

Jako pierwsza głos zabrała Pani Urszula Wanielista - Prezes Zarządu MedicSan sp.z o.o. 

Nowosielce, która przedstawiła „Informację na temat sprawowania opieki medycznej nad 

pacjentem w Gminie Zarszyn przez MedicSan Spółka z o.o. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji głos zabrali : 



- Radna Krystyna Trygar  zapytała jakie istnieją  możliwości zatrudnienia w Ośrodku Zdrowia  
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w Zarszynie lekarza urologa lub diabetologa, by mieszkańcy Zarszyna nie musieli dojeżdżać  

do Ośrodka Zdrowia w Besku. W związku z tym, że Zakład MedicSan przekształcił się w Spółkę 

z o.o, zapytała, jakie będą z tego wynikały korzyści.  

 

- Pani Prezes odpowiedziała, że brak lekarzy specjalistów w Ośrodku Zdrowia w Zarszynie nie 

wynika z niechęci ich pozyskania, ale z  braku na naszym terenie lekarzy urologów czy 

diabetologów. Niemniej jednak w tym zakresie są prowadzone pewne rozmowy. Ponadto istnieje 

wymóg, by w poradni specjalistycznej lekarz był zatrudniony 3 dni w godzinach popołudniowych  

i 1 dzień  w godzinach przedpołudniowych.  

Jeżeli chodzi pytanie przekształcenia zakładu w Spółkę z o.o. to zmieniła się jedynie forma prawna 

Zakładu,  co niczym  nie skutkuje dla  pacjentów.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec podziękował Pani Prezes za 

okazywaną wszelką pomoc w zakresie medycznego zabezpieczenia imprez organizowanych na 

terenie gminy. 

 

- Radny Stanisław Burczyk powiedział, że niejednokrotnie pomagał Pani Prezes w prowadzeniu  

rozmów  proponujących przyjęcie do pracy na teren gminy Zarszyn lekarzy specjalistów. Do tej 

pory nie udało się tego w pełni uzyskać, niemniej jednak nadal będą czynione w tym kierunku 

rozmowy. Pochwalił  dobrze działającą Poradnię Kardiologiczną w Nowosielcach.  

 

- Radny Adam Malik podziękował Pani Prezes Urszuli Wanieliście za to ,że teren wokół Ośrodka 

Zdrowia w Zarszynie został  odpowiednio  uporządkowany  poprzez wycięcie drzew i krzaków,  co 

sprawia, że obejście to stało się czystym i schludnym. Budynek tego ośrodka również wymaga 

odnowy, jednak z uwagi na brak środków w budżecie rozwiązanie tego problemu przesuwane jest  

w czasie.  

 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 15. Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, który 

dotyczył „Informacji o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na terenie Gminy Zarszyn w 2012 r”.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że powyższa 

informacja była tematem obrad Komisji, która została przyjęta. Niemniej jednak zwrócono uwagę 

na to, iż Komisja  powinna  szybciej działać i sporządzać wnioski na leczenie,  aby członkowie 

rodziny osoby uzależnionej od alkoholu nie byli  zbyt długo zastraszani  i poprosił, by działania 

Komisji w tym zakresie były bardziej pomocne. 

 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 16.  W dalszej części posiedzenia przystąpiono do wysłuchania sprawozdań  z działalności 

stałych komisji Rady Gminy w 2012 r.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poprosił  

o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Panią Krystynę Trygar, która odczytała 

sprawozdanie z pracy Komisji w 2012 r. 

Kolejno sprawozdania z pracy Komisji w 2012 r odczytali: 



- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, 
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- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska,  

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej. 

Powyższe sprawozdania  stanowią załączniki do protokołu. 

Nie podjęto otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji nad tym sprawozdaniami.  

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła. 

 

Ad. 17. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik  

przedstawiając  plan pracy Komisji na 2013 r. wskazał na autopoprawkę Komisji dopisując  

w miesiącu maju br. temat posiedzenia- przegląd obiektów komunalnych w tym lokali socjalnych - 

posiedzenie wyjazdowe.  

 

Kolejno projekty planów  pracy Komisji odczytali: 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony 

Środowiska. 

 

Do przedstawionych planów pracy Komisji nie wniesiono dodatkowych zapisów. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 Radnych ( Radny Stanisław Burczyk 

nieobecny do końca sesji). Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie  planu 

pracy Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. 

 

Radni i zaproszeni goście wraz z materiałami na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie planu 

pracy Rady Gminy Zarszyn  na 2013 r.  

Do przedłożonego planu pracy Rady Gminy nie wniesiono poprawek. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2013 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14  Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 19. Od dziewiętnastego  punktu  porządku obrad przystąpiono do podjęcia zgłoszonych 

dodatkowych punktów do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na projektem uchwały w sprawie nawiązania 

współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Uchwała o  współpracy zagranicznej  

z miejscowością  Hertnik na Słowacji przyczyni się do poszerzenia  istniejącej już współpracy 

transgranicznej oraz rozwoju gminy Zarszyn w różnych dziedzinach życia społecznego,  

w szczególności w rozwoju turystyki i współpracy ze stowarzyszeniem, które zajmuje się osobami 

niepełnosprawnymi. Miejscowość   Hertnik położona jest w północno wschodniej Słowacji 12 km 

od Bardejowa, w województwie preszowskim u podnóża góry Cergov (460 m np.m.).Liczba  

mieszkańców-1100 obywateli. Piękne położenie miejscowości daje jej możliwość rozwoju 

turystyki. W chwili obecnej  Hertnik posiada wiele szlaków turystycznych, rozwija się tu 

hipoturystyka.  Jest organizatorem zawodów narciarskich. Powstał tu klub turysty, który organizuje 



rocznie 20 imprez turystycznych. Miejscowość  ta już od kilku lat współpracuje z Uściem  
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Gorlickim. Ma również bogatą historię, wzmianka o powstaniu  miejscowości pochodzi z 1351 

roku . Posiada wiele zabytków, między innymi Kościół rzymsko-katolicki z relikwiami trzech 

koszyckich męczenników. W miejscowości działa zespół folklorystyczny, chór kościelny, mieszka i 

tworzy wielu   rękodzielników ( hafciarki, tkaczki,rzeźbiarze, ).Dobrze jest rozwinięta działalność 

sportowa. Od 1993 roku działa stowarzyszenie na rzecz osób z upośledzeniem umysłowym, które 

oferuje kompleksowe usługi społeczne z całorocznym, tygodniowym i dziennym pobytem.  

W związku z tym, że Gmina Zarszyn w województwie proszowskim cieszy się dużym uznaniem 

władz województwa  oraz starostów , którzy do tej pory z nami współpracowali, Starosta  

miejscowości  Hertnik wystąpił  z propozycją nawiązania współpracy. Poszerzenie współpracy 

transgranicznej pozwoli zwiększyć aktywność mieszkańców Gminy Zarszyn i miejscowości 

Hertnik oraz zrealizować strategię rozwoju turystyki w gminie  Zarszyn oraz Strategie Rozwoju 

Obszaru Lokalnej Grupy Działania , której Gmina jest członkiem. Mając na uwadze powyższe , 

niezbędne jest  podjęcie uchwały  w sprawie współpracy partnerskiej. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 5 lutego 2013 r. członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 20. W toku dalszych obrad sesji  przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz  z uzasadnieniem, iż w  związku z kontynuacją realizacji 

projektu systemowego”Czas na aktywność w Gminie Zarszyn” współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki , Priorytet 

VII Promocja integracji społecznej Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji 

przez ośrodki pomocy społecznej i złożeniem wniosku o dofinansowanie do Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy w Rzeszowie zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. Podjęcie tej uchwały 

wynika również z faktu, że realizacja projektu będzie dłuższa  niż 1 rok. Podjęta uchwała  

o zaciągnięciu zobowiązania na realizację w/w projektu przedłożona zostanie w Wojewódzkim 

Urzędzie Pracy w Rzeszowie przy podpisywaniu umowy na jego realizację.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że omawiany projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 5 lutego 

2013 r. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 21. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego 

(In blanco). 
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- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Rada Gminy Zarszyn dnia 19 grudnia 

2012 r. Uchwałą Nr XXV/221/2012 wyraziła zgodę na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla 

zupełnego(In blanco) w związku z przystąpieniem przez Gminę Zarszyn do realizacji projektu  

w ramach Priorytetu VIII Bezpieczeństwo transportu i krajowe sieci transportowe, Działanie 8.1 

Bezpieczeństwo ruchu drogowego Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko” Budujemy 

Miasteczka Ruchu Drogowego” Gmina została zobowiązana do wystawienia weksla In blanco wraz 

z deklaracją wekslową na wartość inwestycji, tj. 580 000 zł. Podpisanie umowy miało nastąpić  

w ostatnich dniach grudnia 2012 r., jednak termin ten przesunięto na dzień 8 lutego 2013 r. 

Wystawienie weksla In blaco zabezpiecza powstanie ewentualnych roszczeń z tytułu realizacji 

projektu, tj. wykonanie zadania niezgodnie z wytycznymi zawartymi w umowie, uznanie wydatków 

poniesionych przez Gminę jako wydatki niekwalifikowane itp. Zobowiązanie to jest zaciągnięte  

na okres 5 lat od daty zakończenia projektu i nie wcześniej niż do 31.12.2018 r., a będzie pokryte  

z dochodów władnych Gminy, tj. z podatku od nieruchomości, podatku od środków 

transportowych, z udziałów w podarku dochodowym od osób fizycznych oraz udziałów w podatku 

dochodowym od osób prawnych.  

W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

zaznaczył,że powyższy projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji w dniu 5 lutego br.  

i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgodny na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego (In 

blanco). Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 22. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy  na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,iż zgodnie z ustawą z dnia 20 lutego2009 r. 

o funduszu sołeckim rada gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody 

na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.  Uchwałę taką rada gminy ma obowiązek podjąć 

do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy.  Środki funduszu muszą być przeznaczone 

na realizację przedsięwzięć, które zgłoszone są wójtowi we wniosku przez sołtysa wsi do dnia  

30 września poprzedzającego rok budżetowy. Przedsięwzięcia muszą spełniać inwestycyjne 

warunki: być  zadaniami własnymi gminy, służyć poprawie życia mieszkańców, być zgodne ze 

strategią rozwoju gminy.  Mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków służących likwidacji  

skutków klęsk żywiołowych. Wysokość środków przyznanych na sołectwo określa wójt do dnia  

31 lipca według ściśle określonych w ustawie zasad. Wielkość funduszu będzie uzależniona od 

kondycji finansowej gminy oraz od liczby mieszkańców sołectwa. Gmina może odzyskać  część 

kwoty wydanej w ramach funduszu sołeckiego w formie dotacji celowej. W zależności od 

wysokości dochodów gminy budżet państwa zwróci od 10 do 30 %. Refundacja będzie dotyczyła 

wydatków poniesionych w roku poprzedzającym rok otrzymania zwrotu. Rada Gminy ma 

kompetencję zwiększyć środki funduszu ponad wysokość obliczoną według ustawowego wzoru, 

jednakże tych środków nie wlicza do wydatków wykonanych, od których przysługuje częściowy 

zwrot z budżetu państwa. Wyjaśnienia zawarte w tym uzasadnieniu mają zastosowanie również do 

sytuacji podejmowania uchwały o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego.   
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 

wyjaśnił, że Radni otrzymali projekt uchwały Wójta o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie  

w budżecie gminy  na rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki. Na posiedzeniu Komisji  

odbytym w dniu 5 lutego br. rozmawiano o tym, iż o wydatkowaniu środków z  tego funduszu 

bezpośrednio decydują mieszkańcy danej miejscowości,  ponadto  fundusz  ten  zawieszony został  

na 1 rok i zgłaszając te argumenty  wnioskowano o ponowne wyodrębnienie ich w budżecie gminy  

na 2014 r. Następnie Przewodniczący Komisji zaapelował do Radnych i Sołtysów, aby na 

zebraniach wiejskich decydując o przekazaniu  tych środków w pierwszej kolejności zapewnić 

bezpieczeństwo na obiektach  komunalnych,  na drogach  itp. 

 

- Radny Janusz Dębski stwierdził,że w pełni popiera wypowiedź Przewodniczącego Komisji Pana 

Malika o przeznaczeniu funduszu sołeckiego na 2014 r. na realizacje zadań, na  które czekają nasze 

miejscowości. Następnie dodał, iż mieszkańcy decydując o przeznaczeniu tych środków  

w pierwszej kolejności powinni brać  pod uwagę poprawę infrastruktury drogowej, np. chociażby 

przez nawiezienie tłucznia jak również na remont obiektów  komunalnych pod względem poprawy 

w nich bezpieczeństwa. Ponadto drugi ważny aspekt to refundacja  30 % środków  w postaci zwrotu 

dotacji z budżetu państwa, co jest istotne z pozycji wydatków bieżących.  

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy  na rok 2014 środków 

stanowiących fundusz sołecki. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.23-24. W wolnych wnioskach i zapytaniach oraz odpowiedziach na nie głos zabrali :  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pisma skierowane do biura Rady 

Gminy w następujących sprawach : 

- pismo Starosty Sanockiego z prośbą o przeznaczenie środków na remont traku porodowego  

w sanockim szpitalu, 

- stanowisko Zebrania Wiejskiego mieszkańców sołectwa Odrzechowa wobec naruszenia dóbr 

osobistych proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św.Jana Chrzciciela w Odrzechowej  

ks. Mariana Bądala, 

- pismo w sprawie  kategorycznego protestu przeciwko zamiarom budowy w pobliżu budynków 

mieszkalnych elektrowni wiatrowych  podpisane przez 577 osób protestujących, 

- skierowane w piśmie członka Stowarzyszenia „Nasze Dobro” zapytania  następującej treści: 

 -”Czy władze wykonawcze Gminy Zarszyn obiecały Spółce JMM pozytywna dla niej zmianę  

w studium i sporządzenie planu MPPZ, w sposób, który by umożliwił postawienie przez nią 

elektrowni wiatrowych” , - „Czy któryś z radnych czynił taką obietnicę Spółce JMM”, 

- „ Czy Spółka JMM obiecała jakieś korzyści dla Gminy za pozytywną dla spółki zmianę „studium” 

i sporządzenie planu MPPZ”. 

 

- Radny Jerzy Stączek powiedział, że w imieniu mieszkańców Jaćmierza wyraża ich negatywne  

stanowisko w kwestii zamiaru budowy farmy wiatrakowej. Mieszkańcy boją się że z  chwilą 

wybudowania wiatraków w odległości 300-500 m od zabudowań - ulegnie pogorszeniu stan ich 

zdrowia, a  ponadto spowodują one  zakłócenia środowiska przyrodniczego , zmianę krajobrazu itp.  

 

 - Radny Adam Malik odnosząc  się stanu budżetu Gminy  zapytał Wójta, czy do końca  lutego 

2013 r. zostaną podjęte jakiekolwiek działania w kierunku  przeprowadzenia reorganizacji sieci 



szkół na terenie gminy. Zaznaczył,że nagle w tym temacie zapanowała cisza i nikt nie chce się  
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wypowiadać, a problem ten nadal występuje i został „przespany” nad czym osobiście ubolewa. 

Deklaracje dyrektorów szkół o wprowadzeniu oszczędności  nie zostały w całości zrealizowane ,  

wpłynęły też na to różnego rodzaju zdarzenia losowe( nie planowane urlopy na poratowanie 

zdrowia) czy inne. „Osobiście nie chce walczyć z oświatą, ale  ten temat porusza ponieważ jest  

problem, który nie powinien  pozostawać bez echa”. Nie ma nadal przedstawianych konkretnych 

rozwiązań,.Następnie dodał,że „w oświacie jest pat  i dalej  nic z tym nie jest robione i cały czas 

płyniemy w ślepy zaułek”. Rozumie jakie jest w społeczeństwie podejście do tematu reorganizacji 

sieci szkół,  ale innego wyjścia nie będzie i trzeba będzie podjąć konkretne działania. Wiele 

rozmawia się o oszczędnościach w poszczególnych działach budżetu. Ewidentną sprawą jest 

chociażby to, że na zadania zlecone wykonywane przez Urząd Gminy,  budżet gminy otrzymuje  

połowę mniej środków i dodał: „ to  niech  te zlecone zadania wykonywane będą jedynie  w ramach 

przekazywanych  środków, a nie drugą ich  połowę  dokładać z budżetu gminy. Może by tak  

małymi kroczkami zacząć szukać oszczędności”.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, czy planowana na terenie gminy budowa elektrowni wiatrowych 

będzie zgodna ze strategią rozwoju  turystki w naszej gminie. 

 

- Radny Jan Orybkiewicz zapytał kto będzie ponosił koszty opłaty za wywóz odpadów 

komunalnych za te  rodziny, które z tej opłaty będą zwolnione ustawowo, np. ze względu na  trudne 

warunki finansowe w sytuacji ewentualnego wprowadzenia takich zwolnień po zainicjowanej przez 

Senat RP zmianie ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. Wnioskował  także  

o wybudowanie wiaty przystankowej od strony Nadolan na drodze powiatowej relacji Pisarowce – 

Bukowsko w Pielni.  

 

- Radna  Anna Szajna zapytała o finansowe korzyści dla gminy z tytułu planowanej budowy   farmy 

wiatrakowej w Jaćmierzu i Posadzie Jaćmierskiej, kto naprawi zniszczone w trakcie budowy drogi, 

jaki jest okres gwarancji na działalność tych wiatraków , co będzie z nimi po ich 

wyeksploatowaniu. 

 

Pan Andrzej Brożyna zapytał Wójta, czy  wie jaki jest kapitał zakładowy  Spółki planującej budowę 

siłowni wiatrowych.  

 

- Kierownik  Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa  Ochrony Środowiska Pan 

Bogusław Rakoczy odpowiedział,  że Urząd Gminy nie jest upoważniony do sprawdzania stanu  

kapitału zakładowego Spółki JMM.  Inwestor  ten złożył wniosek o wydanie stosownej decyzji  

i został zobowiązany do sporządzenia raportu oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko.  

 

- Kierownik Referatu Kultury Sportu i Promocji Gminy w Urzędzie Gminy Pani Bogumiła 

Bętkowska  odpowiedziała,że w tej chwili jednoznacznie trudno jest określić, czy budowa farm 

wiatrakowych będzie mieć istotny wpływ na rozwój turystyki na terenie naszej gminy, niemniej 

jednak w kontekście ogólnoeuropejskich trendów nie unikniemy inwestycji związanych z 

pozyskiwaniem alternatywnych źródeł energii. 

 

W toku dalszej dyskusji głos zabrali mieszkańcy Jaćmierza. 

-  Pani Radwańska powiedziała, iż nie jest do końca wiadomym, czy wybudowanie na naszym 

terenie farm wiatrakowych nie spowoduje, że ten nasz teren będzie mniej atrakcyjny turystycznie  

i krajobrazowo. Ponadto ich budowa  w bliskiej odległości od budynków mieszkalnych może być 

przyczyną problemów zdrowotnych mieszkańców.  Ponadto w pobliżu tych wiatraków nie będzie 

można budować domów,  zniszczone będą  drogi,  co spowoduje, że ludzie z tych terenów  będą się 

wysiedlać. Podała także,iż mieszkańcy z tego tytułu nie będę mieć żadnej  korzyści , bo i energia 



elektryczna nie będzie tańsza, nie będzie dla nich pracy, bo tę inwestycje budować będzie firma  
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zewnętrzna. Pani Radwańska powiedziała także ,iż mieszkańcy Jaćmierza i Posady Jaćmierskiej nie 

są przeciwni alternatywnym źródłom energii, ale planowanej budowie wiatraków w zbyt bliskiej 

odległości od domów mieszkalnych.  

 

- Pani Anna Barlewicz - członek Stowarzyszenia „Nasze Dobro” zaznaczyła, iż cisza i spokój są 

naszym atutem , a nie ogromne śmigła wiatraków zakłócające ciszę , które spowodują zniszczenie 

bogactwa kulturowego i krajobrazowego terenów Jaćmierza i Posady Jaćmierskiej. I poprosiła, aby 

w ten sposób pomyśleć.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej na wstępie wypowiedzi pogratulował aktywności założenia 

Stowarzyszenia „Nasze Dobro” i powiedział, że dobrze się stało ,że takie Stowarzyszenie powstało 

ponieważ może ono również być  wsparciem w innych wielu działaniach  Rady  Gminy  czy Wójta, 

chociażby w sprawach działalności oświaty na terenie  gminy. W sprawie planowanej budowy 

wiatraków i ich ujemnego oddziaływania na zdrowie  mieszkańców  - jak zaznaczył Wójt - zdania 

są podzielone. Następnie Wójt dodał, że w Gminie Bukowsko czy Rymanów  powstają duże 

elektrownie i z tego tytułu gminy te pozyskują dodatkowe środki do budżetu. Wójt zaznaczył,że 

„Trzeba też i u nas myśleć przyszłościowo, skąd te środki pozyskiwać do budżetu, a w naszej 

gminie trudno jest cokolwiek zacząć robić i taka opinia idzie wśród inwestorów. Kto w Gminie 

Zarszyn będzie chciał  w  cokolwiek inwestować?”. Następnie Wójt dodał, iż każdy inwestor może 

wystąpić do Urzędu Gminy z wnioskiem wskazującym zamiar realizacji  inwestycji. Urząd Gminy  

zgodnie z procedurą wynikającą z ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie 

udziale społeczeństwa i ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko  

wszczął postępowanie w tej sprawie. 

- Następnie dodał, że  Urząd Gminy nie ma obowiązku sprawdzania kapitału zakładowego Spółki. 

Stwierdził,iż nikt nikomu nie obiecywał pozytywnej zmiany w studium i planie MPPZ w sposób, 

który by umożliwił Spółce JMM wybudowanie  elektrowni wiatrowych. 

-Odnośnie szkodliwego wpływu wiatraków na stan zdrowia zaznaczył,  że zdania w tym zakresie są 

podzielone.Nie ma jeszcze ustawy określającej odległość tych wiatraków od zabudowań 

mieszkalnych.  W  innych krajach  odległości od domów są różne, a gdyby  wiatraki te szkodziły 

zdrowiu, to by ich  tam  nie budowano. Istnieją  również subiektywne oceny , czy wiatraki psują  

krajobraz. 

- Oznajmił również, że z tym inwestorem nie było żadnych ustaleń o tzw. offsecie , gdyż inwestycja 

ta planowana jest tylko na działkach prywatnych. To z prywatnymi  właścicielami gruntów inwestor 

rozmawia o warunkach  dzierżawy i o tej umowie wie tylko dzierżawca; 

- Odnosząc  się do kolejnego z zapytań poinformował,że okres funkcjonowania elektrowni 

wiatrowych  określany jest na okres 25-30 lat i później dany inwestor ma je usunąć. 

- Wójt zaznaczył, że Urząd Gminy zgodnie z prawem musi wniosek Inwestora rozpatrywać,  

a  mieszkańcy Jaćmierza czy Posady Jaćmierskiej  mogą negocjować umowy dzierżawy. 

 Następnie Wójt odniósł się do spraw oświaty poruszonych przez Radnego Adama  Malika 

mówiąc, że w roku ubiegłym  temat reorganizacji sieci szkół był szeroko omawiany i nic z tego nie 

wyszło. Żadnej  reformy w oświacie nie udało się   przeprowadzić, a w tym roku  jest już za późno 

na podjęcie tego typu działań. Ponadto w tym zakresie musi być dobra wola z każdej strony. Wójt 

dodał, że z roku na rok będzie coraz trudniej gospodarować  budżetem gminnym, żadnych nowych 

inwestorów nie przybywa,  może być i tak, że trzeba będzie wygaszać oświetlenie uliczne.  

Następnie Wójt zaznaczył,że w okresie Jego kadencji na obszarze całej gminy zostało 

zrealizowanych  wiele inwestycji z pozyskaniem  pozabudżetowych  środków, które obecnie jest 

coraz trudniej pozyskać. Problem związany z działalnością oświaty o takiej strukturze szkół, jaka 

występuje obecnie, będzie trudny do realizacji. Być może trzeba się zastanowić i  podjąć działania 

w kierunku utworzenia dwóch zespołów szkół,”ale  do tego trzeba dojrzeć”. Następnie Wójt dodał, 

iż nie jest zwolennikiem fizycznej likwidacji szkół.  
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rozmowa. Na zgłaszane różnego rodzaju potrzeby inwestycyjne tak bardzo potrzebne są środki 

finansowe, a w budżecie gminnym ich nie ma. Wójt dodał także,  iż obawia się o realizację nowego 

zadania, jakim będzie wywóz odpadów komunalnych w kontekście potencjalnych zagrożeń  

w zakresie ściągalności opłat za ten wywóz. 

 

- W dalszej części dyskusji zabrała głos Pani Pawlecka, która stwierdziła, że Inwestor nie dokonał  

żadnych konsultacji społeczno-środowiskowych, nikt o nic nie pytał mieszkańców, chodził 

podpisywać umowy w tajemnicy i „odnosi wrażenie, że to właśnie  mieszkańcy są źli,  a Inwestor 

jest cacy”. 

 

- Pan Andrzej Brożyna- Przedstawiciel Stowarzyszenia „Nasze Dobro” powiedział,że Inwestor 

świadomie podjął działania planując inwestycję  na terenie na którym  zgodnie z obowiązującym  

Studium, działki przewidywane pod budowę wiatraków  zlokalizowane są w strefie Ochrony 

Krajobrazu Kulturowego „K1”.Zapytał  na co liczyła Spółka czy na to, że dostanie pozwolenie 

chociaż  co innego jest w tym Studium. Następnie dodał, że Wójt realizuje  budżet gminy, który  nie 

może  odbywać się kosztem mieszkańców, a zadaniem Stowarzyszenia będzie bronić  mieszkańców 

przed tego typu działaniami, jeśli Gmina „nie ma pieniędzy to buduje wiatraki”.W toku dalszej 

wypowiedzi Pan Brożyna zaznaczył,iż mieszkańcy nie są przeciwni  budowie  wiatraków   

i rozwojowi źródeł  energii odnawialnej , ale  protestują przeciw budowie wiatraków w bardzo  

bliskiej odległości od swoich domów. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powiedział,że skoro w kontekście 

wypowiedzi Pana Brożyny prawo zabrania zlokalizowania inwestycji w tym rejonie  to po co 

tworzyć dalsze regulacje obostrzające.  

 

- Radny Adam Malik zapytał do kiedy jest czas,  aby podjąć działania w kierunku utworzenia 

dwóch zespołów szkół na terenie  gminy.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zaznaczył, że chce stanowczo zaprzeczyć sugestiom wynikającym  

z zadanego wcześniej zapytania Pana Brożyny; „czy któryś z radnych czynił obietnice Spółce JMM 

w kwestii budowy wiatraków”.Oświadczył, że to stwierdzenie  jest nie w porządku w stosunku do 

radnych i tym postawionym zapytaniem poczuł się urażony.  

 

- Pan Brożyna odpowiedział, że jego intencją nie było obrażanie Radnych.  

 

- Radny Wojciech Niemiec poinformował,że uczestniczył w zebraniu wiejskim w Bażanówce na 

którym omawiano temat budowy wiatraków przy granicy z Bażanówką, gdzie mieszkańcy również 

wyrazili sprzeciw wobec realizacji  tej inwestycji w pobliżu ich domów. Radny zaznaczył także,  iż 

nie dziwi się Wójtowi, że poszukuje dodatkowych środków do budżetu gminy wobec braku  

podjęcia  w ub. roku jakichkolwiek reform w oświacie na terenie gminy. W dalszej wypowiedzi 

Radny Niemiec zaznaczył, że czytał opracowania na temat szkodliwości infradźwięków 

wydzielanych przez skrzydła wiatraków i w związku z tym będzie przeciw tej inwestycji.  Ponadto 

dodał,że wprawdzie w krajach zachodnich wiatraki  budowane są w bliskiej odległości od domów, 

ale  one  są małe. Odnośnie opłaty za dzierżawę gruntów Inwestor najpierw obiecuje duże opłaty , 

a później będą coraz mniejsze.  

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski udzielając odpowiedzi Radnemu Adamowi Malikowi 

powiedział,że temat dopłaty z budżetów gminnych środków na realizację zadań zleconych tj. zadań 

realizowanych przez USC, zadań z zakresu dowodów osobistych, ewidencjonowania  działalności  

gospodarczej przez samorząd gminny jest problemem ogólnopolskim. W tej chwili trwa 
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- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej uzupełniając wypowiedź Sekretarza Gminy zaznaczył, iż Urząd 

jest dla mieszkańców gminy i chcemy jak najlepiej codziennie ich obsługiwać, a nie skracać czas 

przyjmowania do 2-3 dni w tygodniu dla  załatwiania w/w spraw. . Na zakończenie Wójt dodał,że w 

sprawie  utworzenia dwóch zespołów szkół na terenie gminy nie jest wymagane przeprowadzenie 

konsultacji  z rodzicami , najważniejszym jest, aby zespoły te powstały przed kwietniem br. tak, by 

dyrektorzy szkół zdążyli  wprowadzić stosowne rozwiązania do projektów  w arkuszach 

organizacyjnych na następny rok szkolny. 

 

Ad. 25. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący   

                Rady Gminy Zarszyn   

Irena Kasza              mgr Janusz Konieczny 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


